



*Supporting families and strengthening
communities for more than 20 years*

မန္တီဆိုတာ လူဝင်္ဇးဝေးရာ ဥပေဒ အေထာက္ကဏ်ပူပီအဖြူ(စဏ္ဍ)

“မိသားစုဝင်္ဇးအား ဝေထာက္ကံ့ရုခင်းဝေးဝင်္ဇး ဤလူပုတုဝန်းကံ့ အဝန်းအဝိုင်း ဝေကာင်းမြို့တက္ကဝေစရး အးဝစု(၂၀)ဝေကာ်တိုဝ်း အားဝေးဝေဆဲးကွဲးနဲဆဲး”

မဟုကာခဏ ဝေးဝေလွဲတဲ ဝေးခြန့်မ်းမားမား...

(က) အေမး - ဘယျူဝေတြ COVID-19 ကိုဗစုခါ ကာကြယုဆေးထိုးဝိုဝ်းလဲ(သနညး)။

အေပူဖ - အသကု(၁၂)ဝေးစု ပူပညးဝပီးသူးဝင်္ဇးအထကု သတုတ္တကု ပူပညးသူတိုင်း ကာကြယုဆေးထိုးခြန့်ဝ်းပါတယု(သညး)။ ဒါဝေမဲ(သိုမေ့သား/မညျူပညျူဝေစကာမး) အသကု(၁၈)ဝေးစုဝေအာကု တစုဦးဆီတိုင်းအတြကု Pfizer ဖိုဇွာ(စု) ကာကြယုဆေး တစွဲဝိသိ ရဲဂ်မာ ပူဖစယု။

(ခ) အေမး - ကော်နာ-ကမ်(ကဗေးဒူးပ-မိမိ)တိုမူရဲပ ဝေးထိုဝ်းလွဲ လူဝင်္ဇးအေပူခအေန(အဆင်းအတနး)ကို ဝေးပူမနးခံ ရမာလား။

အေပူဖ - မေမးပါဘူး။ မန္တီဆိုတာပူပညးယု (COVID-19)ကိုဗစုခါ ကာကြယုဆေးထိုးသညး ပတုဝန်းကံ့ အဝန်းအဝိုင်း ဝေးရာ-ဌာနတြ (<https://mn.gov/covid19/vaccine/find-vaccine/community-vaccination-program/index.jsp>) မိမိတိုမူရဲ ဝေးထိုဝ်းလွဲ လူဝင်္ဇးဆုဝိဇာ အေပူခအေန အဆင်းအတနးကို ဝေးပူမနးမညး မဟုတွါ။ COVID-19 ကိုဗစုခါ ကာကြယုဆေး လကံ့ထိုးဝေးသညး ဝေးရာ-ဌာနမ်းသညး မန္တီဆိုတာပူပညးယု ပူဖစပီး ထိုဝေးရာ-ဌာနတြ တာဝန္တမူးဝေဆာညျူ ဝန္တမူးမ်းအား ဝေးထိုဝ်းလွဲ အေပူခအေန လူဝင်္ဇးဆုဝိဇာ အဆင်းအတနးမ်း မေမးရန ဝေလုကံ့ဝေးထိုးပီး ပူဖစပါသညး။ ကာကြယုဆေးထိုးဝေးသူမ်းမ မညျူကမ္မ သင်းဒါ ဝေးထိုဝ်းလွဲ လူဝင်္ဇးဆုဝိဇာမ်း အမ်က္ကလကံ့ ဝေးပူမနးပူခင်း မျီသင်းပါ။

(ဂ) အေမး - ကာကြယုဆေးထိုးဖို ဘယျူ ရကံ့နီးယု စာရင်းသြင်းရမာလဲ၊ မိမိရဲပ အမ်က္ကလကံ့တြ ဝေးဖိုလိလား။ ဒီအမ်က္ကလကံ့တြကို ဘယျူဝေတြဆီ ဝေးမာလဲ။

အေပူဖ - မန္တီဆိုတာပူပညးယုဝ်း ဝေးထိုဝ်းလွဲမ်းအေပူဖင်း (COVID-19)ကိုဗစုခါ ကာကြယုဆေးထိုးထိုးရေသးသူအားလ်း ဝေးကံ့ဝ်းအေပူခအေပူဖင်း စာရင်းဝေးသြင်း ရကံ့နီးယုရပါတယု။ သိုမေ့အေပူဖင်း (COVID-19)ကိုဗစုခါ ကာကြယုဆေး စာရင်းသြင်းဝ်းလွဲ ဝေးရာမ်းမာ



Supporting families and strengthening communities for more than 20 years

မန္တီဆိုတာ လူဝင်ဖွဲ့ဝေးရေးရာ ဥပဒေ အေကာက္ခကူပျီအမြူ(စတု)

“မိသားစုဝဏ္ဏါးအား ဝေထာက္ခိရသုဝေးဝေးဝေးဝေး ဤလူပုဂ္ဂိုလ်တိုင်းကို အဝန်းအဝိုင်း ဝေကာင်းမြို့နီးတကုဝေစေရအေးဝေးဝေး(၂၀)ဝေကာ်တို့တို့ အားဝေးဝေးဆွဲကုဝေနဆဲ”

မန္တီဆိုတာ ဗျူပညာကြိုင်း ကာကြယုဝေးထိုးအစီအစဉ် ဝေရရမ်းတြာ စာရင်းတြင်းရသလို၊ (သို့) ဗျူပညာကာကြယုဝေးခိုက္ခိက္ခိအား အတ္တနက္ခိုင်းဝေပုတြာ စာရင်းတြင်းရပါတယု။ သတ္တရင်းဝေးတြင်းခိုက္ခိဝေတာ့ ဝေအာက္ခိအခိက္ခိလက္ခိ ဝေးရမ္မာဗျူစက္ခိ။ အထကုဝေစာဗျူပပိ ဝေရရာ-ဌာနမ်းတြာ အတ္တနက္ခိုင်းဝေပု (သို့) ဖုန်းဗျူဖုဝေဆက္ခိယူပီး ဝေးတြင်း ရပါတယု။

အမည၊ မန္တီဆိုတာဗျူပညာကြိုင်း ဝေရရပို့ပု၊ ဖုံးနံပါတ်၊ အီးဝေးလီပု(သုဝေဘာသာ)၊ ကမ်း-မ၊ လူမ်း၊ လူမ်းစို၊ လိဠိုင်းဆိုဠာဝေစာဗျူမတြာ မိမိစိတ္တိဂန္ထိရာ(မိမိအေးဗျူဖု ဝေးတြင်းအား မေဗျူဆိုဟု ဝေရဲဒိတြင်းဂန္ထိသည- ဒီအေးဗျူဖေတြ မေပခိလွဲ ရပါတယု)၊ ဝေမြးဝေန၊ က်နီးမာဝေး အခိက္ခိလက္ခိ ယခဗျူဖုဝေပုခဲဝေသာ ဗျူဖုဝေဆဲဝေပု မတည့သည့ အရမ်း (မေဗျူခိလွဲ ရပါတယု)၊ က်နီးမာဝေး အာမခံ(သုဝေဘာသာ-သတ္တကာကြယုဝေး ထိုးရန္တိတြက က်နီးမာဝေးအာမခံဂန္ထိရန မလိုပါ)၊ သုဝေ၏ အလုပုကို အခိက္ခိလက္ခိ(ဥပမာ- က်နီးမာဝေးဝန္တိမိုး (သို့) ဝေကာင်း-ပညာဝေးဝန္တိမိုး)

သုဝေ၏ ဝေထိုတြင်း အေးဗျူဖု(လူဝင်ဖွဲ့အခိက္ခိလက္ခိ)အား မန္တီဆိုတာဗျူပညာယူ ဝေးဗျူမန်းရယူလိမ့်မည့ မဟုတ္တိ။

သုဝေအေးဗျူဖု ကာကြယုဝေးထိုးရန ဝေးခနီး၊ ဆရာဝန၊ (သို့) ကာကြယုဝေးထိုးဝေးဝေသာ ဝေးဆိုတြင်း သဠိယှို ရက်နီးယူဝေတြိတယု။ အျစားဝေသာ ကာကြယုဝေး ထိုးဝေးသူ၊ ဝေရရမ်းမု သုဝေ၏ အခိက္ခိလက္ခိ ဝေတာင်းယူဝေကာင်းယူမယု၊ ဒီဝေတာ့ သုဝေအေးဗျူဖု ကာကြယုဝေး ဩဝေးရာက္ခိထိုးမို့ ဝေရရာ-ကာကြယုဝေးထိုးသူမ်းထံတြာ သိလိုသည့ အခိက္ခိလက္ခိကို ခက်တိဝေတြင်းမူးပါ။ ကာကြယုဝေးထိုးဝေးသူမ်းမု သုဝေ၏ ဝေထိုတြင်း အေးဗျူဖုကို မေမးသုဝေပါ။

(ဃ) အေးမ - မညျမ်းဗျူဖု ကမ်းဗျူ(မိမိ-ဝေကာ်)တို့၏ အခိက္ခိလက္ခိကို ဝေးရမ္မာလဲ(မေ့ဝနုကမ္မာလဲ)။



Supporting families and strengthening communities for more than 20 years

မန္တီဆိုတာ လူဝင်္ဇးဝေးရားရာ ဥပေဒ အေထာက္ကူပူပီအဖြူ(စဉ္ဇာ)

“မိသားစုဝင်္ဇးအား ဝေထာက္ကူပူပီအဖြူဝေဒေဝ်း ဤလူပုတုဝ်းကံး အဝ်းအဝ်းဝေဒေဝ်း ဝေထာက္ကူပူပီအဖြူဝေဒေဝ်း အဝ်းအဝ်း(၂၀)ဝေထာက္ကူပူပီအဖြူ အားဝေပးဝေဆာက္ကူပူပီအဖြူ”

အေပူဖ - ကာကြယုဝေဆးထိုးရန္တုတြကု ဂျပညယုကာကြယုဝေဆးခိတ္တိက္ခန္တုတြကု
သဗ္ဗာရုဝေပးသြဝ်းဝေသာအခါ (သို) သဗ္ဗာရုဝေပး မန္တီဆိုတာဂျပညယုကာကြယုဝေဆးထိုးအစီအစဉ္ဇာ ဌှိ ရက္ခိန္တုဝေပးရု၊ မန္တီဆိုတာဂျပညယု သုဒု၏ အခိတ္တိက္ခန္တုတြကု ဝေရာက္ခိန္တုဝေပး ဝေရာက္ခိန္တုဝေပး ဝေရာက္ခိန္တုဝေပး...

- ကာကြယုဝေဆးထိုးရုဝေပး အစီအစဉ္ဇာ ရက္ခိန္တုဝေပးရုဝေပး ဝေဒေဝ်း စီမံအုပ္ပီဝေပးပါဝ်းသြဝ်း ဂျပညယုကာကြယုဝေဆးထိုးထိုသို။

- ဝေဒေဝ်း(မမိပ္ပိနယု သို) မဟုတု ခရို(ဂ) ဂျပညယုကာကြယုဝေဆးထိုး ဌာနဝေပးထိုသို။

- က်းမာဝေပးဝေဆာက္ကူပူပီအဖြူ(ဆရာဝ်း၊ သူနာပူပီဝေပး)။

- (COVID-19)ကိုဗစ္စုဂေ ကာကြယုဝေဆးထိုး စီမံဝေပးရုဝေပး၊ ရက္ခိန္တုဝေပးရုဝေပး ဝေဒေဝ်း စီမံအုပ္ပီဝေပး တနုသြဝ်းနုသြဝ်းပူဖု ပါဝ်းသြဝ်း အုခားသုမ်း၊ အဖြူအစဉ္ဇာဝေပး (သို) စီးပြားဝေပးလုပုနုဝေပးထိုသို။

- ဥပေဒပူဖု ခြံပူပီထားဝေသာ အုခားသုမ်း သို) မဟုတု အဖြူအစဉ္ဇာဝေပးထိုသို။

- MDH(မန္တီဆိုတာဂျပညယု က်းမာဝေပးဌာန)အေပူဖု ဂျပညယုကာကြယုဝေဆးထိုး အစီအစဉ္ဇာ မ်းမ္မ ရက္ခိန္တုဝေပးအခိတ္တိက္ခန္တုတြကု လူဝင်္ဇးဆက္ခိန္တုဝေပး ဦးစီးဌာနဝေပး အေကာက္ခိန္တု ဂျပညယုဝေပးဌာန(ICE)သို) ဝေပးပူပီ မည မဟုတု(ဝေပးပူပီဝေပး မရိုပါ)။

အခိတ္တိက္ခန္တုတြကု ကာကြယုဝေဆး အခိတ္တိက္ခန္တုတြကု မန္တီဆိုတာဂျပညယု က်းမာဝေပးဌာန(MDH)၏ မန္တီဆိုတာဂျပညယု ကာကြယုဝေဆး သတုဝေပးအခိတ္တိက္ခန္တုတြကု ဆက္ခိန္တု(MIIC)ထိုသို ထညုသြဝ်းထားလိမ္မုမယု။

မန္တီဆိုတာဂျပညယု ကာကြယုဝေဆး သတုဝေပးအခိတ္တိက္ခန္တုတြကု ဆက္ခိန္တု(MIIC)မ္မ ကာကြယုဝေဆး လက္ခိန္တုထားသု၏ အမညု၊ ဝေပးနု၊ လိပ္ပာ၊ ဖုဝ်းနုပါတု၊ ဝေပး အမ်းမိဝေပး



Supporting families and strengthening communities for more than 20 years

မန္တီဆိုတာ လူဝင်္ဇးဝေးရာ ဥပေဒ အေတာက္ကကုပီအဖြူ(စတ္တ)

“မိသားစုဝင်္ဇးအား ဝေထာက္ကံ့ရခင်းဝ်းဝ်းဝ်း ဤလူပုတုဝ်းဝ်းကံ့ အဝ်းဝ်းအဝ်းဝ်း ဝေကာင်းမြို့တက္ကဝေစေး အဝ်းဝ်း(၂၀)ဝေကာ်းတိုဝ်း အားဝေပေးဝေဆာက္ကကုပီအဖြူ”

အမ်က္ကလက္ကံးပုဖုဝေသာ ကာကြယုဝေဆးအမ်က္ကလက္ကံး(မညည့ဝေနေကြာ ထိုးပီးခဲပီး၊ မညည့ဝေဆး အမ်းအိစားဝ်းဝ်း ဝေဆးထုတ္တုဟု အမ်က္ကလက္ကံးဒ်ပါတ်း)။

သုဝေပုဟုပုပသေလာကု အမ်က္ကလက္ကံး (MIIC)မွ ရရှိထားမ္ဗာပါ။ ဒီကာကြယုဝေဆး အမ်က္ကလက္ကံးတြ ရရှိဝ်းဝ်းဝေသာ ဝေသမ်တဲ အဖြူအစညးမ်း၊ က်းမားမားဝေးဝေးစာဝ်းဝေရွာက္ကံး၊ ဝေပးသုမ်း၊ က်းမားမားအာမံလုပုနမ်း၊ ခေလးထိန်း(ဝေစာဝ်းဝေရွာက္ကံး)အဖြူအစညးမ်း- အေဆာက္ကံးဒ်မ်း၊ ဝေကာ်းဝ်းမ်း၊ ဝေဒသတြာင်း ပုပည့က်းမားမားဝေးဝေးဒ်မ်း၊ ဝ်းဝ်းဝ်း မန္တီဆိုတာပုပည့ယု က်းမားမားဝေးဝေးဒ်မ်း(MDH)။ သုဝေအေပုဖုဝ်း ဝေကာကြယုဝေဆး အမ်က္ကလက္ကံးကို ကနုသုတိုဝ်းဝ်းဝ်းဒ်းတယု။ သုဝေကာကြယုဝေဆးမတ္တမုးအား မိမိအားကာကြယုဝေဆးထိုးဝေပးသည့ က်းမားမားဝေးဝေးတာဝ်းဝ်းတြာ (သို) မန္တီဆိုတာပုပည့ယု ကာကြယုဝေဆး သတင်းအမ်က္ကလက္ကံး ဆက္ကယုး(MIIC)ထံတြာ မိမိ၏ ကာကြယုဝေဆး မတ္တမုး အမ်က္ကလက္ကံး သိမ်းထားဝ်းဝ်းဝ်းတယု။ သုဝေအေပုဖုဝ်း (MIIC)သို မွေဝေခင်းပုပီဟု ကနုသုတု ထားဝေသာလညးမ်း၊ (MDH) အေပုဖုဝ်း ဖယုရယု(ပုပည့ယုဝေပင်းစ) ပုပည့ဝေထာက္ကံး အစိုးရ၏ ဝေရာဂါထိန်းသိမ်းဝေးဝေးဝ်းဝ်း ကာကြယုဝေးဗဟို(CDC) သို မည့မည့ဝါဟုအတိအက် မေဖာပုပေသာနညးမ်းနဲ (COVID-19)ကိုဗစုာ ကာကြယုဝေဆး အမ်က္ကလက္ကံးကို ဝေစု မွေဝေပီးပီး ရတယု။ မည့မည့ဝါဟုအတိအက် မေဖာပုပေသာနညးမ်း ဆိုသည့ အမည့ (သို) မည့မည့ဝါဟု သိမ်းဝ်းဝ်းဝ်း အမ်က္ကလက္ကံး မပါဝ်းဝ်းဝ်း၊ မည့မည့ဝါဟု တိက်တြာ ပုပည့နာဝေဖြာ် မရေပ။ (MDH) အေပုဖုဝ်း မည့မည့ဝါဟုအတိအက် မေဖာပုပေသာ အမ်က္ကလက္ကံးပုပု လူဝင်္ဇးခါးဖုကပုဝေး ဦးစီးဒ်းဝ်းဝ်း အေကာက္ကံး ပုပုဒ်းဝေးဒ်း(ICE)သို မွေဝေပီးပီးခင်း မလုပီး။

ရွာဖုကည့ဝ်းဝ်းဝ်း မန္တီဆိုတာပုပည့ယု ကာကြယုဝေဆး သတင်းအမ်က္ကလက္ကံး ဆက္ကယုး(MIIC) (<https://www.health.state.mn.us/miic>) ဝတ္တုဝ်း ပုပုသိလိုဝေသာ သတင်းအမ်က္ကလက္ကံးဝ်းဝ်း မည့မည့ ဆက္ကယုမည့ သိမ်းဝ်းဝ်းဝ်းတယု။

(c) အေမး - မိမိ၏ ကိုယုဝေးအမ်က္ကလက္ကံး မေပးဘဲ ကာကြယုဝေဆး ထိုးဒ်းဝ်းဝ်းလား။



Supporting families and strengthening communities for more than 20 years

မဒီဆိုတာ လူဝင်္ဂန်းရေးရာ ဥပဒေ အထောက်အကူပေးခြင်း (စဉ်)

“မိသားစုဝင်များအား ထောက်ပံ့ပေးခြင်းနှင့် ဤလူမှုပတ်ဝန်းကျင် အဝန်းအဝိုင်း ကောင်းမွန်စွာ တည်ဆောက်ရေး အဖွဲ့ဝင်(၂၀)ဝက်ကို တိုင်း အားပေးဆောင်ရွက်ပေးခြင်း”

အေပူဖ - ကံနန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးသူများမှ မညီမညွတ်အား ကာကြယုံဆေး ထိုးပေးလိုကြည့် မွတ္တမ်းထားရှိရန်ကြား သင့်၏ ကာကြယုံဆေးထိုးရန် သေဘာတူညီမေးခွင့် မွတ္တမ်းပုံစံရန် အပ်နှံလက် အပ်လိုအပ်ပါသည်။ ဥပဒေအရအညီ ကာကြယုံဆေးရရှိသူ ကံနန်းမာရေးမွတ္တမ်း တိက်ထားမိရန် ကာကြယုံဆေးထိုးပေးသူများမှ တိက်သာ အပ်နှံလက် ရယူမပါ။ ကာကြယုံဆေးထိုးရန်ကြား မိမိ ငြားဝေရာကွည့် ဝေရာ၊ ဝေးခန်း၊ ကာကြယုံဆေးထိုးပေးသည့် အဖြေအစည်း၊ ဝေရာဌာနထံသို့ မညီညွတ် အပ်နှံလက် ဝေးရမည့် ဆက်တိုက်ပေးမှုများ စံစံစမ်းစစ်ပါ။

(စ) အေမး - ကမ်းရိုးတန်း အလှူပွဲ အသုံးပြုပုံစံ နံမူနာ ကမ်းရိုးတန်း နံမူ အရင်းအမြစ် ကြားချမ်းခံ ပျစစနေတယ။ ကာကြယုံဆေးထိုးဖို့ ဘယ့်မညီ သုံးသင့်သလဲ။

အေပူဖ - မဒီဆိုတာပညာပေး ပတ်ဝန်းကျင်အသိုင်းအဝန်းကြား ကာကြယုံဆေးထိုးမယ့် ဝေရာမှာဆိုရင် သင့်အဖို့ အလှူပွဲ အသုံးပြုပုံစံ အမညီ သုံးသင့်ပါတယ်။ သုံးစွဲခြင်းတို့ အချမ်းသော ကာကြယုံဆေး ထိုးပေးသူများထံမှာ သင့်အဖို့ အလှူပွဲ (သို့) အမညီရင်းကို အသုံးပြုရပါတယ် ဒါပေမယ့် သင့်အား ကာကြယုံဆေးထိုးပေးမယ့် သူများထံမှာ အရင်း ဝေးပေးမှုများစွာ တိက်တဲ့ အပ်နှံလက် ရယူသင့်တယ်။

(ဆ) အေမး - အကယ့် ကော်နာအမညီရင်း မဟုတ် ကာကြယုံဆေးထိုးဖို့ အသုံးပြုခံရ ဝေရာ၊ ပျစစဖို့၊ အစစ်တမ်းနေထိုင်ခြင်း ရရှိဖို့၊ ဝေရာထိုင်ခြင်း အေပူအေ နှုတ်ခွင့်အစီအစဉ်များ ကိစာရပေးကြား တားပေးမှု ရှိခြင်း။

အေပူဖ - မခံရပါဘူး။ ကာကြယုံဆေးထိုးစဉ် သင့်အသုံးပြုပုံစံ အမညီ နံမူရင်းနဲ့ မတူညီတဲ့ အေပူအေအဖွဲ့ဝင် သင့်၏ ဝေရာထိုင်ခြင်း အေပူအေအဖွဲ့ဝင် လူဝင်္ဂန်းဆက်ပေးမှု ပျစစပေးခြင်း မခံရ သင့်ပါဘူး။ ဘယ့်ဘဲဆိုဆို(မညီပညီစေကာမူ) သင့်အဖို့ တာ ဘယ့်တော့မှ မေပူပေးဘူး မလှပေးဘူး။ အဲဒါကတော့ သင့် အေမရိကန်ဝေရာ



Supporting families and strengthening communities for more than 20 years

မန္တီဆိုတာ လူဝင်ခွင့်ရေးရာ ဥပဒေ အထောက်အကူပေးအဖွဲ့အစည်း (စတု)

“မိသားစုဝင်းအား ဝေထာကွဲချခင်းဝင်းဝင်း ဤလူပုဂ္ဂိုလ်တိုင်း အဝန်းအဝိုင်း ဝေကာင်းမြဲနိုးတကွဲဝေရေး အခွင့်(၂၀)ဝေကာ်တိုင်း အားဝေပေးဝေဆာကြကွဲဝေဆဲ”

တကယု(အစတုမန္တ) မဟုတ္တဲ။ သတ္တ အေမရိကန်ဝိုင်းဝိုင်းသား ဂျေစွါတယု၊ ဝိုင်းဝိုင်းသားဂျေစွါတယုကား အထောက်အကူ အသံဝိုင်းပူပီတာမီးဝေပါ။

(ဇ) အေမး - ကမးဝိုင်းပူပီတာမီးဝေပါ ကာကြယုဝေဆးထိုးတဲ အခါမှာ သကွဲဝေသခံကဒုဂျဟး(မ္မတိုင်းတက္ကဒ) လိုအပွါ သလား။ လိုအပွဲမတ္တိရဒ ဘတ္တိ သကွဲဝေသခံကဒုဂျဟးကို လကွဲပါသလဲ။

အေဂျေ - မန္တီဆိုတာပူပညယု ပတုဝန်းကွဲသိုင်းအဝန်းအတြင်း ကာကြယုဝေဆးထိုးတဲ ဝေရာဝေတြမှာဆိုရဒ ကာကြယုဝေဆးထိုးဖို သကွဲဝေသခံကဒုဂျဟး မလိုအပွါဘူး။ (MDH) အေနဲ ကာကြယုဝေဆးထိုးတဲ ဝေရာမား ဝိုင်းဝိုင်း ကာကြယုဝေဆးထိုးပေးသူမားမ္မ သကွဲဝေသခံကဒုဂျဟးမား ဝေတာဝင်းခံချခင်းမူပီဘုကရန် အသကံပူပီ ထားပါတယု၊ ဒါပေမယု သုဒုအေနဲ ကာကြယုဝေဆး ထိုးပေးမယု ဝေရာ-ဌာနမားကို သကံတီဝေပီး ဝေမးဂျေမန်းသုဒုပါတယု။

(ဈ) အေမး - ကော်နာ်ဌာနဲတဲ ကာကြယုဝေဆးထိုးတဲ ဝေရာက ကော်နာ်ရဲ သကွဲဝေသခံ ကဒုဂျဟးကို လကွဲခဲဘူး။ အဲဒါဝေတြကေတာ ဝိုင်းဝိုင်းကွဲလကွဲတ္တိမီး(သို) ကော်နာ်အမီးဝိုင်းက ထုတုပေးထားတဲ သကွဲဝေသခံ ကဒုဂျဟး။ ဘာလုပု ဝိုင်းဝိုင်းလဲ၊ ဘာလုမုမဲ။

အေဂျေ - ကာကြယုဝေဆးထိုးပေးတဲ ဝေရာက သကွဲဝေသခံတခုလိုခဲတ္တယု၊ မိမိကလဲ သက္ကမားရွဲတဲ သကွဲဝေသခံကဒုဂျဟးဆိုရဒ ဂျေဝင်းဆန္တိ မသုဒုပါဘူး။ သုဒုရဲ သကွဲဝေသခံကဒုဂျဟးကို လကွဲခဲဘူးဆိုရဒ မန္တီဆိုတာပူပညယု လူအတြင်းအေရေးဌာန ဖံဝင်းနံပါတု ၁-၈၃၃-၄၅၄-၀၁၈၄ထံကို ဆကြယု အေဘုကားဘုကား တိုင်းဝိုင်းဝိုင်းပါတယု။ ထိုအတု ဝေအာကွဲဖာပူပါ အတ္တနကွဲတ္တိတြဲ အေဘုကားဘုကား တိုင်းမး လုပုဝိုင်းတ္တယု။

<https://mn.gov/mdhr/intake/consultationinquiryform/>

(ည) အေမး - ကာကြယုဝေဆးထိုးဖို မိမိပိုက္တ ပေးရမှာလား။ ကော်နာ်ဆီမှာ က်နးမာေး အမခံကဒု ရွဲမို လိုသလား။



Supporting families and strengthening communities for more than 20 years

မန္တီဆိုတာ လူဝင်္ဇးဝေးရာ ဥပဒေ အထောက်အကူပေးအဖြူ(စဉာ)

“မိသားစုဝင်းအား ထောက်ပံ့ရောင်းဝေးဝင်္ဇး ဤလူပုဂ္ဂိုလ်အား အဝန်းအဝိုင်း ကောင်းမြဲစွာတကုဝေးရောင်း အခွင့်အလမ်းပေးတို့ဖြင့် အားပေးဆောင်ရွက်ပေးရမည်”

အေပူဖ - မလိုအပ်ပါ။ ယခု ကာကြယုဆေးသည့် လူတိုင်းအကြံ (အခမဲ့) ပိုမိုပေးဖို့ မလိုပါ။ ဒါပေမယ့် မန္တီဆိုတာပျပည့်အဖွဲ့အစည်း ကာကြယုဆေးထိုးတဲ့ ဝေးရာ-ဌာနအားထံသြားရောင်း ဝေးရောင်းပေးပေးပေး သင့်တဲ့ ကံနန်းမာဝေး အာမခံကဒုဗဟား ရှိတယ်ဆိုရင် ယူလာပေးပါ။ မန္တီဆိုတာပျပည့်အဖွဲ့အစည်း အချားဝေး ကာကြယုဆေးထိုးပေးသူမာမ မှ သင့်၏ ကံနန်းမာဝေး အာမခံထံသို့ ကံသင့်ဝင်္ဇး ဝေးတာဝင်အသြားမှာ ပျစွာတယု။ ကာကြယုဆေးကုန်စရိတ်ကြံ ကုသတ္တဝန် မယူသင့်ဘူး။ အကယုရုံ သင့်အာမခံမှာ ကာကြယုဆေး ကံသင့်ဝင်္ဇး အပည့်မေးပါက ပျပည့်ယူ ကံနင့်ဝင်္ဇးကို ပေးဝေးမှာပျစွာတယု။ အကယုရုံ သင့်မှာ ကံနန်းမာဝေးအာမခံ မရှိပါက သင့် အခမဲ့ ကာကြယုဆေး ရုံးဝင်္ဇးတယု။

(င) အေးမး - အကယုရုံ ကော်နာက အခမဲ့ ကာကြယုဆေး ထိုးခဲတယုရင် ကော်နာရဲ့ ဝေးထိုငြင်း လူဝင်္ဇးဆက်ပေးပေးရောင်း လုပုန်းစဉာ အမ်းပျပည့်ပစာညး သုံးဝင်္ဇးသြအချစု ဖြတ်ပေးပေး စဉးစားပေးပေး။

အေပူဖ - မစဉးစားပါဘူး။ မဖြတ်ပါဘူး။ အမ်းပိုဝင်္ဇးဝေးရာကွဲဝင်္ဇးသြအချစု လူဝင်္ဇးဆက်ပေးပေးရောင်း လုပုန်းစဉာ အခမဲ့ ကာကြယုဆေးထိုးပေးရောင်း အေဖုကာဝေးပေးပေးပေး မလုပုန်းပေးပေးပါဘူး။

(င) အေးမး - ကော်နာမှာ ကံနန်းမာဝေးအာမခံ မရှိဘူး။ ကော်နာက ကံနန်းမာဝေးအာမခံ ရရှိရောင်းအကြံ တစုဝေးကုဝေးကု ကူညီပေးပေးပေးပါလား။

အေပူဖ - ရှိပါတယ်။ သင်္ဇးပေးပေး အခြား <https://www.mnsure.org/> စာမကုဝေးဝင်္ဇးပေးပေးပါ။ ဖုံးဝင်္ဇးပေးပေး ၆၅၁-၅၃၉-၂၀၉၉ ကံနန်းမာဝေးအာမခံဝေးကွဲဝင်္ဇး အကူအညီဝေးတာဝင်အသြားပေးပေးပါ။ သင့်၏ ဝေးထိုငြင်း ရရှိထားသည့် အေပူအေန-အဆင့်အား မေးပေးမေးပေးသင့်တဲ့ ကံနန်းမာဝေး အာမခံရရှိပေးပေး အေပူအေနကို သတ္တဝါပေးပေးပါ။ သင့်ပေးပေးသော အင်္ကျလက်ကွေးအား ဥပဒေစိုးမိုးရောင်း (သို့) လူဝင်္ဇးဆက်ပေးပေးရောင်းစီးပွားပေးပေး အေကာကြံပေးပေးပေး(ICE) တို့ထံ အေဖုကာဝေးပေးပေး မွေးပေးမည့် မဟုတ်ပါ။



Supporting families and strengthening communities for more than 20 years

မဇ္ဈိမသို့ လူဝင်္ဂဗျူဟာ ဥပဒေ အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ (စတု)

“မိသားစုဝင်များအား ထောက်ပံ့ချခင်းဝင်္ဂဗျူဟာ ဤလူမှုပတ်ဝန်းကျင် အဝန်းအဝိုင်း ကောင်းမွန်မြဲတမ်းတကုစေရေး အဖွဲ့ဝင်(၂၀)ဝက်ကံတို့တို့အား အားပေးဆောင်ရွက်ပေးမည်”

(၃) အေမး - အကယု၍ ဂျပန္နယုတဆင့် ကော်နာ၏ က်နုံးမာရေးအာမခံ ရရှိထားပါက အမ်းပိုင်ငံရေးရာကွဲးဖြည့်အဖွဲ့ လူဝင်္ဂဗျူဟာ အကူပေးရေး လုပ်ငန်းစဉ် သတ်မှတ်ရမည်။

အေပူဖ - မရှိပါ။ က်နုံးမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အာမခံဂျပန္နယုတဆင့်ရရှိထားသူအား လူဝင်္ဂဗျူဟာ အကူပေးရေး လုပ်ငန်းစဉ်ဖြင့် ငှားရမ်းကုသပေးရန် ဂျပန္နယုတဆင့် ဝေပေးမှုအကူ မလုပ်ဆောင်ပေးပါ။ တနည်းဆိုလျှင် ဂျပန္နယုတဆင့် က်နုံးမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အာမခံရရှိထားသူများအား လူဝင်္ဂဗျူဟာ အကူပေးရေးမှ အပစွာ၍ အခြားအရေး ရပိုင်ခြင်းကို ကန့်သတ် ပျင်းခြင်း မရှိပါ။

(၂) အေမး - မိမိဖြင့် က်နုံးမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အာမခံ(ခေးဝါးကူညီမးအထောက်အကူ) ရရှိထားပါက ငှားရမ်း ကော်နာ၏ ကာကြယုခေးဖိုး ပေးမှာလား။ (သို့) ကော်နာမှ ကာကြယုခေးဖိုး ကုန်စရိတ် အခံပိုင်ကု ပေးရမှာလား၊ အကုန်ပေးရမှာလား။

အေပူဖ - သဖြင့် က်နုံးမာရေး အာမခံရှိသူပူဖစေစေ မရှိသူပူဖစေစေ ကာကြယုခေးသည့် အခဲပူဖစေစေ။ အကယု၍ သို့မဟုတ် က်နုံးမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အာမခံ (ခေးဝါးကူညီမး အထောက်အကူ) ရရှိထားတယ်ဆိုရင် ခေးခေးနုံး၊ ကာကြယုခေးထိုးပေးသည့် ငှားရမ်းရာတို့မှ သင့်ထံမှ ငှားရမ်းမှု အလကား ပေးရမန်းရယူပီး၊ ကာကြယုခေးကုန်စရိတ် အာမခံထံမှ ဂျပန္နယု စောင့်ရှောက်မှု ပူဖစေစေ။ သင့်အေပူဖစေ ကာကြယုခေးစရိတ်အကူပေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးရမည်။ မရရှိသင့်ပါ (သို့) သင့် ကာကြယုခေးဖိုး စောင့်ရှောက်မှုပေးရမည်။

(၁) အေမး - မိမိဖြင့် မဇ္ဈိမသို့ က်နုံးမာရေး စောင့်ရှောက်မှု (မဇ္ဈိမသို့စောင့်ရှောက်မှု) ရရှိထားပါက ငှားရမ်း ကော်နာ၏ ကာကြယုခေးဖိုး ပေးမှာလား။ (သို့) ကော်နာမှ ကာကြယုခေးဖိုး ကုန်စရိတ် အခံပိုင်ကု ပေးရမှာလား၊ အကုန်ပေးရမှာလား။

အေပူဖ - သဖြင့် က်နုံးမာရေး အာမခံရှိသူပူဖစေစေ မရှိသူပူဖစေစေ ကာကြယုခေးသည့် အခဲပူဖစေစေ။ အကယု၍ သို့မဟုတ် က်နုံးမာရေး စောင့်ရှောက်မှု (မဇ္ဈိမသို့စောင့်ရှောက်မှု)



Supporting families and strengthening communities for more than 20 years

မိခင်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ (စတု)

“မိသားစုဝင်များအား ထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြင့် ဤလူမှုပတ်ဝန်းကျင် အဝန်းအဝိုင်း ကောင်းမွန်စွာ တည်ဆောက်ပေးရန် အားပေးဆောင်ရွက်ပေးမည်”

ရွှိထားတယ်ဆိုရင် ဝေးခန်း၊ ကာကြယုဆေးထိုးပေးသည့် ဌာန-နေရာတို့မှ သင့်ထံမှ ၎င်းအဖွဲ့အစည်းအား အလကား ဝေးခန်းရယူပေးပါ။ ကာကြယုဆေးကုန်စရိတ်အား အာမခံထံမှ ပြုပေးသည့် ဝေဟနအဖွဲ့အစည်းမှ ပြုပေးပါ။ သင့်အဖွဲ့အစည်းက ကာကြယုဆေးစရိတ်အဖွဲ့အစည်းဝေဟနအဖွဲ့အစည်းစာ မရရှိသင့်ပါ (သို့) သင့် ကာကြယုဆေးထိုး ဝေဟနအဖွဲ့အစည်းပေးရန်လိုပါ။

(တ) အေးမ - ကော်နာအဖွဲ့အစည်း မိခင်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် (MNSure) မွတ်ဆင့် ကော်နာအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ ဝေဟနအဖွဲ့အစည်းပါ။ ၎င်း ကော်နာ၏ ကာကြယုဆေးထိုး ပေးမှာလား။ (သို့) ကော်နာမှ ကာကြယုဆေးထိုး ကုန်စရိတ် အခံယူပေးပေးရမှာလား၊ အကုန်ပေးရမှာလား။

အေးမ - သင့် ကော်နာအဖွဲ့အစည်း အာမခံရှိသည့်ပုံစံစေ မရှိသည့်ပုံစံစေ ကာကြယုဆေးသည့် အခမဲ့ပေးပါ။ အကယ်၍ သင့်မှာ မိခင်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် (MNSure) မွတ်ဆင့် ကော်နာအဖွဲ့အစည်း ရွှိထားတယ်ဆိုရင် ဝေးခန်း၊ ကာကြယုဆေးထိုးပေးသည့် ဌာန-နေရာတို့မှ သင့်ထံမှ ၎င်းအဖွဲ့အစည်းအား အလကား ဝေးခန်းရယူပေးပါ။ ကာကြယုဆေးကုန်စရိတ်အား အာမခံထံမှ ပြုပေးသည့် ဝေဟနအဖွဲ့အစည်းမှ ပြုပေးပါ။ သင့်အဖွဲ့အစည်း ကာကြယုဆေးစရိတ်အဖွဲ့အစည်းဝေဟနအဖွဲ့အစည်းစာ မရရှိသင့်ပါ (သို့) သင့် ကာကြယုဆေးထိုး ဝေဟနအဖွဲ့အစည်းပေးရန်လိုပါ။

(ထ) အေးမ - ကော်နာအဖွဲ့အစည်း ပုဂလိက(ပုဂ္ဂလိက)ကော်နာအဖွဲ့အစည်း ဝေဟနအဖွဲ့အစည်းပါ။ ၎င်း ကော်နာ၏ ကာကြယုဆေးထိုး ပေးမှာလား။ (သို့) ကော်နာအဖွဲ့အစည်း ကာကြယုဆေးထိုး ကုန်စရိတ် အခံယူပေးပေးရမှာလား၊ အကုန်ပေးရမှာလား။

အေးမ - သင့် ကော်နာအဖွဲ့အစည်း အာမခံရှိသည့်ပုံစံစေ မရှိသည့်ပုံစံစေ ကာကြယုဆေးသည့် အခမဲ့ပေးပါ။ အကယ်၍ သင့်မှာ ပုဂ္ဂလိက(ပုဂ္ဂလိက)ကော်နာအဖွဲ့အစည်း ရွှိထားတယ်ဆိုရင် ဝေးခန်း၊ ကာကြယုဆေးထိုးပေးသည့် ဌာန-နေရာတို့မှ သင့်ထံမှ ၎င်းအဖွဲ့အစည်းအား အလကား ဝေးခန်းရယူပေးပါ။ ကာကြယုဆေးကုန်စရိတ်အား အာမခံထံမှ ပြုပေးသည့် ဝေဟနအဖွဲ့အစည်းမှ ပြုပေးပါ။ သင့်အဖွဲ့အစည်း



Supporting families and strengthening communities for more than 20 years

မန္တန်ဆိုင်တာ လူဝင်္ဇးဝေးရာ ဥပဒေ အထောက်အကူပေးအဖွဲ့ (စတု)

“မိသားစုဝင်္ဇးအား ဝေထာကွဲချခင်းဝေးဝေး ဤလူပုဂ္ဂိုလ်တိုင်း အဝန်းအဝိုင်း ဝေကာင်းမြဲနိုးတကုဝေစေး အခွင့်(၂၀)ဝေကာ်တိုင်း အားဝေးဝေးဆွဲကုဝေဆဲ”

ကာကြယုဝေးဆေးစရိတ္တေဟုကြေးဝေတာဝေးခံချခင်းစာ မရရှိသုပါ (သို့) သု ကာကြယုဝေးဆေးဖိုး ဝေတာဝေးမညဟုတွါ ဝေးရန္တလိုပါ။

(ဒ) အေးမး - မိမိ၏ ဝေးထိုင်းဝေး ရရှိထားဝေး၊ ဝေးဟုဝေးလဲလိုဝေး (သို့) အေးမရိကန ဝေးဝိုင်းသားပျစွဲဝေး လူဝင်္ဇးဆက်းဟုကပေးဝေး အဆု အေးချခေးထိမူးသိမူးဝေးဝေး မိမိအေးပုဝေး COVID-19 ကိုပစုခေ ကာကြယုဝေးဆေးထိုးထားရန် လိုအပါသလား။

အေးပု - မလိုအပါ။ လကိုအေးချခေးအေးကြု သုဝေး၏ ဝေးထိုင်းဝေးလူဝင်္ဇး အေးချခေးအေး အဆုအေးတနူး ရရှိထားဝေး၊ ဝေးဟုဝေးလဲလိုဝေး (သို့) အေးမရိကနဝေးဝိုင်းသားပျစွဲ COVID-19 ကိုပစုခေ ကာကြယုဝေးဆေးထိုးရန် မလိုအပါ။

(ဓ) အေးမး - မန္တန်ဆိုင်တာပုပညာကြုဝေးရှိ COVID-19 ကိုပစုခေ ကာကြယုဝေးဆေးထိုးဝေးသညု ပတုဝေးကင်းဝေးရာ-ဌာနမ်းတြု စက္ကီ ၁ ဝတ္တထူးဝေး အမ်းသိမ်း-အမ်းသိမ်း သိသတြ ဝေးကြုရိရတယို၊ ဝေးရာကိုပေးဝေး ကေးနု မိတုဝေးထူးဝေး မိသားစုဝင်္ဇးမူ ဝေးဟုပ ပါတယ။ သုတိုကြဟာ လူဝင်္ဇးဆက်းဟုကပေးဝေးဦးစီးဌာနဝေး အေးကာကြုပုဌာနေးဝေးဌာန(ICE)တိုထံ ကေးနုဝေး ဝေးထိုင်းဝေး လူဝင်္ဇးအေးချခေးကို အေးဟုကင်းဟုကေးမူလား၊ ဝေးဟုကင်း ကေးနုကို ဖမူးဆီးမူလား။

အေးပု - မန္တန်ဆိုင်တာ အမ်းသိမ်းအေးစာဝေးတြုအေး ပုပညာပုပိုဝေးမေး Gov. Walz ဝေးဝေး ပုပညာပု က်နူးမေးဝေး ဦးစီးဌာနတို၏ ဦးဆေးထူးထူးကေးချခင်းနဲ ၂၀၂၀ ဝေး မတ္တမူ စတုတြ COVID-19 ကိုပစုခေ တုနုပုနေးတြု တာဝေးဝေးထေးတယ။ ထိုအတြကေးဟုကင်း ပုပညာပုကီးမေးချခင်းနဲ ဖြုဝေးထူးထူး COVID-19 ကိုပစုခေ ကာကြယုဝေးဆေးထိုးတဲ့ ဝေးရာ-ဌာနေးတြု စက္ကီ ၁ ဝတ္တထူးဝေး အမ်းသိမ်းအေးစာဝေးတြုဝေးအေး ဝေးကြုရိရမူပါ။ အမ်းသိမ်းအေးစာဝေးတြု သညု အစိုးရဌာနမ်းမူ လူသေးမ်းအတြကေး အေးဝေးပုအကူအညီ ဝေးချခင်း (သို့) က်နူးမေးဝေးစာဝေးဝေးကေး အကူအညီမ်း ပုပုနေးဝေးတြု တကူတြု အလွဲထူး



Supporting families and strengthening communities for more than 20 years

မင်္ဂလာဆောင်ခွင့်ရရှိရေးအတွက် အထောက်အကူပြုပေးခြင်း (စတင်)

“မိသားစုဝင်များအား ထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြင့် ဤလူမှုပတ်ဝန်းကျင် အဝန်းအဝိုင်း ကောင်းမွန်စွာ တည်တံ့စေရန် အားပေးဆောင်ရွက်ပေးမည်”

အငြိမ်းစားရရှိမှုကို လုပ်ဆောင်မှုပိုမိုလျော့နည်းအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးမည်။ စတင်၍ ဌာနခြေချစေရမည်။ ငုတ်ပြင်သည့် COVID-19 ကိုဗစ်ဇာဏ ကာကြားဆေးထိန်းပေးသည့် ဝန်ဆောင်မှုများဖြင့် ပျက်စီးနေသည့် ဆေးကုသမှုများကို အထောက်အကူပြုပေးမည်။ **အမိန့်ထုတ်ပြန်ချက်**

လူဝင်္ဂဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် အကာကြွနုပျဌာနဝန်ထမ်းများ (ICE) အကြံပြုချက်အရ လူပုဂ္ဂိုလ်။ လူဝင်္ဂဆက်သွယ်ရေးအကြံပြုချက်ကို ရရှိရန် ဖမ်းဆီးခြင်း မရှိပါ။ ပျက်စီးမှု ဖြစ်ပွားလာသော ကာကြားဆေးထိန်းပေးသည့် ဝန်ဆောင်မှုများဖြင့် ကူညီပေးသူအားလုံးထံ ညွှန်ကြားထားစဉ် ပျက်စီးမှုများကို စောင့်ရှောက်ပေးခြင်း မလုပ်ဆောင်ရန်။

(န) အေမး - လူဝင်္ဂဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် အကာကြွနုပျဌာနဝန်ထမ်းများ (ICE) အေချီဖေဒို လူတစ်ဦး တစ်ဦးက ကာကြားဆေးထိန်းပေးသည့် ဝန်ဆောင်မှုများဖြင့် ဖမ်းဆီးမှုများ။

အေချီဖေဒို - သမ္မတအေချီဖေဒို
လူဝင်္ဂဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် အကာကြွနုပျဌာနဝန်ထမ်းများ (ICE) အား
လူဝင်္ဂဆက်သွယ်ရေးကိစ္စများဖြင့် ကာကြားဆေးထိန်းပေးသည့် ဝန်ဆောင်မှုများဖြင့်
ဖမ်းဆီးခြင်း မလုပ်ဆောင်ပေးခြင်း အမိန့်ထုတ်ပြန်ချက်အရ ပျက်စီးမှုများ။



*Supporting families and strengthening
communities for more than 20 years*

မန္တီဆိုတာ လူဝဋ္ဋးရေးရာ ဥပဒေ အထောက်အကူပူပီအဖြူ(စတ္တ)

“မိသားစုဝဋ္ဋးအား ထောက်ပံ့ချခင်းဝဋ္ဋးဝဋ္ဋး ဤလူပုဂ္ဂိုလ်နားကံနှင့် အဝနားအဝိုင်း ကောင့်မြဲတကုစေရေး အဝဋ္ဋ(၂၀)ကောင့်တိုင်း အားပေးဆောင်ရွက်နေဆဲ”

မသတ္တိနှင့်စောကောင်း ရှင်းလင်းခံက - ဤအမေးမေးသော မေးခြန်းမေးဝဋ္ဋးအေချမ်းအား ဖော့ပူပထားချခင်းမှာ တရားဝင် အသက်ဉာဏ်ပေးရန် ရှိသယူချခင်း မဟုတ်ပါ။ သင့်၏ တိက်တဲ့အေချခအေနဲ့ ပတ္တကု၍ မေးရန်မေးခြန်းမေး ရှိနေပါက လူဝဋ္ဋးသကီးစောကုပေးရေးရှေ့နေထံ ကေးဇူးပူပီ၍ ဆက်ကြပါ။ ဤစာရိက္ခာတမားအား မန္တီဆိုတာကနားမေးဌာန(MDH) ဝဋ္ဋး မန္တီဆိုတာလူဝဋ္ဋးရေးရာဥပဒေ အထောက်အကူပူပီ အဖြူ(စတ္တ)တို့ တိုင်း၍ ဖွဲ့စည်းဖော့ဆောင့်ပါတယ။ ဤစာရိက္ခာမေးအား ရေးသားဖော့ဆောင့် ရာတြ (MDH)၏ အခနားကုမှာ မန္တီဆိုတာပုပုပုပုပုပုပု ကာကြယုဆေးထိုးပေးသည့် နေရာဌာန ပုပုပုပုပုပုပုပုပုပု အဝနားဝဋ္ဋးဝဋ္ဋး ပတ္တကုပု သတင်းအင်္ဂုလကွားကို အကန့်အသန့်ဖော့ ပေးပါတယ။